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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 

23. napján tartott soron kívüli ülésről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Boros Bálint, 

Melles Zoltán, Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári 
Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Dr. Ludas László alpolgármester, Czimbalek József képviselő jelezték, hogy 

más elfoglaltságuk miatt nem tudnak a mai ülésen részt venni és Melsin 
Valentin képviselő 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző és Svégel Gábor 

irodavezető 
 
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 9 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Dr. Novák János és Simonovics 
Józsefné képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 9 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
274/2012. (XI. 23.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. november 23-i soron 
kívüli ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Dr. Novák János és Simonovics Józsefné 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirendek tárgyalását javasolja a 
képviselő-testületnek. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 9 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
275/2012. (XI. 23.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
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1) Előterjesztés intézmények villamos energia ellátásának kiváltására irányuló 
pályázat beadására  

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

2.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások 
piaci alapon történő bérbeadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Napirend tárgyalása: 
 
1) Előterjesztés intézmények villamos energia ellátásának kiváltására irányuló pályázat 

beadására  
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester: 
Várhatóan megnyílnak azok a pályázati alapok, amik az energia megtakarítást, az alternatív 
energiák használatát ösztönző pénzügyi támogatást tartalmazzák. Az elmúlt időszak 
tapasztalatai azt mutatják, hogy nagyon rövid idő áll a pályázat benyújtására, ezért ha 
megnyílik a lehetőség, azonnal be szeretnék nyújtani a dokumentációt.   
Több irányban dolgoznak energia megtakarítást célzó projektekkel. Az egyik az 
épületenergetikai korszerűsítés, amelyben a Városháza épülete és az Árpád Fejedelem 
Általános Iskola épülete érintett. A másik, melyre a mostani pályázat irányul, hogy az Árpád 
iskolánál és a Bárdos iskolánál az elektromos áram felhasználást kiváltsák napenergiával. 
Ezek, az épületek energetikai korszerűsítését célozzák meg és van egy napelemes 
áramfejlesztő park projektjük is, amit szeretnének megvalósítani. A negyedik pedig a 
geotermikus energia hasznosítása.  
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A volt Babay iskola – ami szintén a város tulajdona – miért marad ki ebből a fejlesztési 
körből? 
 
Ormai István polgármester: 
Minden javaslatot előzetes számításokkal alapoznak meg. A számítások megmutatják, hogy 
az adott ráfordítást az adott energia felhasználás összevetésével és az energia megtakarításnak 
az aránya milyen megtérülést hoz. Mivel nincs lehetőség arra, hogy minden intézményre be 
tudják adni a pályázatot, ezért a mutatók figyelembevételével a leggyorsabban megtérülő, és a 
legnagyobb megtakarítást hozó projekteket hozzák a testület elé.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Milyen intenzitású a támogatás?  
Melyik ingatlant jelöli a helyrajzi szám, amelyre a napelemes áramfejlesztő telepítése jelölve 
van? 
 
Ormai István polgármester: 
A támogatás intenzitása – ami egyébként benne van az előterjesztésben – 85 %-os. A helyrajzi 
szám a volt laktanya területén egy épületek nélküli területet takar.  
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Várhatóan mekkora önrészt igényel a beruházás? Az előkészítő munka igényel 
többletköltséget? Jól értette, hogy a megtérülési idő 2,3 év? 
Egy kvázi önkormányzati intézményben – amelyik már állami fenntartású –, ténylegesen 
akarnak beruházást végezni? 
 
Ormai István polgármester: 
Megkéri Svégel Gábor irodavezetőt, fáradjon a mikrofonhoz.  
A harmadik kérdésre válaszol. Néhány napon belül eldől, hogy ki működteti az 
intézményeket. Ha az önkormányzat, akkor szorosan és közvetlenül érdekükben áll energia 
megtakarítást elérni, kiváltani a hagyományos energiafelhasználást. Ez az oka és célja annak, 
hogy dolgoznak ezen. A másik aspektus, amikor nem az önkormányzat működtetni az 
intézményeket. Nem szabad, hogy egy ilyen dilemma megakadályozza őket abban, hogy 
lépéseket tegyenek, mert akkor elveszítik a pályázati lehetőséget.  A bevezetőben elmondott 
helyzet miatt is került most a téma a képviselő-testület elé. Folyamatosan figyelemmel kísérik 
a pályázati kiírásokat, és úgy vélik, nem tudják megvárni, hogy az üzemeltetést illetően 
milyen döntés fog születni. 
Ezek hosszú távú befektetések és beruházások. Gondoljanak arra, hogy bármilyen helyzet a 
létesítmények működtetésére vonatkozóan változhat is.  
Átadja a szót Svégel Gábor irodavezetőnek.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Előzetes számításaik szerint körülbelül 10 millió Ft nagyságrendű lesz az önrész. Kicsit 
speciális a KEOP-nak ez az alapja, ugyanis már a pályázat beadása előtt le kell folytatni egy 
közbeszerzési eljárást. Ezért is van ez a soron kívüli testületi ülés, hiszen az általános 
pályázati kiírások nem erről szólnak. Ott általában egy döntést követően szokták a 
közbeszerzési eljárást lefolytatni.  
Előkészítési költséget igényel a pályázatírás és a közbeszerzési eljárás lebonyolítása. Azt 
gondolja, hogy az egyiket mindenképpen el tudják végezni, hiszen nagyságrendileg nem kerül 
sokba, csak a postai és egyéb költségeket jelenti. A pályázatírásra egy sikerdíjas pályázatíró 
bevonásán gondolkodnak. Ennek nyilván lesz egy alapköltsége, de sikeres pályázat esetén 
ezek a díjak elszámolhatóak.  
A 2,3 év megtérülési időt, az előzetes kalkuláció alapján számolták.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság alelnöke: 
A Bölcsődében bevezetett modern eszközök 2 millió Ft energia megtakarítást jelentenek, 
lehet, hogy az említett intézményeknél sokkal nagyobb megtakarítást eredményez.  
Lesz még ilyen pályázat? A szociális intézmények is városi illetve önkormányzati hatáskörbe 
– vagy térségi szinten – de a városhoz kapcsolódva fognak működni. Nem lett volna 
célszerűbb az Idősek Otthonát vagy a Szolgáltató Központ épületeit bevonni a pályázatba?  
Az Idősek Otthona az év 365 napjában működő intézmény, melynek az energia fogyasztása 
elég magas. Korszerűtlenek a radiátorok, a villamos energia. Esetleg a közeljövőben lesz 
lehetőség a korszerűsítésére?   
 
Ormai István polgármester: 
Konkrétan és kifejezetten olyan napelemek elhelyezéséről van szó, amelyek az elektromos 
áram biztosítását szolgálják. Elhelyezésük nagyon drága és megvannak a műszaki feltételei 
annak, hogy mely épületek azok, amelyek pl. a legoptimálisabbak ahhoz, hogy napelemeket 
helyezzenek el. Amiről a képviselő asszony beszélt, az egy épület energetikai felújítás inkább, 
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amely magában foglal olyan, mint pl. a hőszigetelés, nyílászáró-csere, fűtési rendszer 
kiváltása.  Épület energetikai pályázatra az Árpád iskola és a Polgármesteri Hivatal van 
előkészítve. Itt is azt kellett figyelembe venni, hogy mekkora nagyságrendről van szó. Egy 
viszonylag nagyobb – ebből a szempontból rossz műszaki paraméterekkel rendelkező épület – 
korszerűsítése, jóval magasabb hozadékkal bír, jóval magasabb megtakarítás érhető el, mint 
egy kisebb, részben már korszerűsített épület esetében.  
Ennek a pályázatnak a logikája igen, de a tartalma nem egyezik meg a képviselő asszony által 
elmondottal. Nyilván lesznek ilyen pályázatok a későbbi időszakban is. Egyébként az Idősek 
Otthonát és a Szociális Központot – alapvetően a távfűtéses, geotermikus energiafelhasználás 
során –, a távfűtőrendszer bővítése esetén szeretnék rákötni a hálózatra, mely egy sokkal 
nagyobb intézményi kört látna el a termálvízzel feljavított távfűtéssel. Kicsit bonyolult így, de 
mint már az elején elmondta, négy különböző típusú programban gondolkodnak. Ez, a 
mostani pályázat nem azt célozza meg, amiről a képviselő asszony beszél.  
A fontossági sorrendet és a megtakarítási lehetőségeket kell elsősorban érvényesíteni akkor, 
amikor egy ilyen dolgot végiggondolnak. Minden lehetőséggel élnek, lásd a Bölcsőde.  
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Sikeres pályázat esetén mikor kezdődhet, és várhatóan mikor fejeződhet be a beruházás? 
Melyik évi költségvetést érintené a beruházás? 
 
Ormai István polgármester: 
2013-ban kezdődhetne és a 2013-2014-es költségvetést érintené a kiadási oldala, nyilván a 
folyamat egy hosszabb távra szól.  
Svégel Gábort kérdezi, hogy milyen a pályázati támogatás juttatása? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Nem előfinanszírozott, hanem szállítói finanszírozást lehet választani.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az intézmények villamos energia ellátásának 
kiváltására irányuló pályázat beadására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot – 8 
igen és 1 tartózkodással – elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
276/2012. (XI. 23.) számú határozat: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az Árpád 

Fejedelem Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Iskola és a Bárdos Lajos 
Általános Iskola Sportiskola és Zeneiskola Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 
villamos energia ellátásának kiváltására irányuló pályázat előkészítésével. 

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a város 

polgármesterét, hogy a pályázat előkészítéséhez szükséges dokumentumokat 
elkészíttesse, a pályázat benyújtásához szükséges eljárásokat lefojtassa és az ehhez 
szükséges nyilatkozatokat megtegye. 

 
Határidő: 2012. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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2.) Előterjesztés a Nagyatád Város Önkormányzata tulajdonában álló üres lakások piaci 
alapon történő bérbeadásáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
A napirenddel kapcsolatban kérdés hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzata 
tulajdonában álló üres lakások piaci alapon történő bérbeadásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát.  
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 9 igen  – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza:  
 
277/2012. (XI. 23.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, alábbi két lakás piaci alapon történő bérbeadásával egyetért 
mindaddig, amíg a lakások bérleti hasznosítása meg nem történik, illetve 
visszavonásig: 

 
- Baross Gábor utca 5/A. 2/8. 29 m2    1 szobás 
- Baross Gábor utca 5/A. 3/9. 34 m2    1 szobás 

 
2.  A Képviselő-testület felkéri a város polgármesterét a pályázati felhívások 

elkészítésére, aláírására, kihirdetésére, illetve a Városfejlesztési és Gazdálkodási 
Bizottságot a pályázati eljárás lefolytatására. 

 
Határidő: pályázatok felhívások elkészítésére, kifüggesztésére 2012. november 23. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli nyílt ülését 
820 órakor bezárja. 
 

K.m.f. 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 

Dr. Novák János  
képviselő 

Simonovics Józsefné 
képviselő 

jegyzőkönyv hitelesítők 


